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Návrh uznesenia 
 
Miestna  rada  mestskej  časti  Bratislava-Petržalka 
 
odporúča 
 
Miestnemu  zastupiteľstvu  mestskej  časti  Bratislava-Petržalka 
 
schváliť 
                                                      
ako prípad hodný osobitného zreteľa  podľa § 9a  ods. 9 písm. c) zákona SNR č. 138/1991 Zb. 
o majetku obcí v znení neskorších predpisov, prenájom nebytových priestorov č. 1 a 2 
v obytnom dome Rovniankova 4, 851 02 Bratislava, súpisné číslo 1659, parc. č. 1393, 
zapísaného na LV č. 2886, Hlavné mesto SR Bratislava, v k.ú. Petržalka pod č. 12-902. 
Celková výmera nebytových priestorov č. 1 a 2 predmetu nájmu je 242,28 m2, pre žiadateľa 
Občianske združenie PHOTOPORT, Zastúpený Mgr. Art. Jánom Šipöczom, Sídlo: Buková 
11, 811 02  Bratislava, IČO: 30 864 020, ktoré využíva ako občianske združenie zaoberajúce 
sa výtvarným umením a fotografiou, prevádzkovaním výstavných priestorov, galérie, zázemie 
pre readakciu ARTplanu a ateliér pre umelcov pod názvom Centrum vizuálneho umenia na 
dobu určitú do 31.01.2027, za cenu 5 222,94 €/rok.  
  
 
  
 
 
Zmluva o  nájme nebytových priestorov bude podpísaná do 60 dní od schválenia uznesenia v 
miestnom zastupiteľstve. V prípade, že nájomná zmluva v tejto lehote nebude nájomcom 
podpísaná, toto uznesenie stratí platnosť. 
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Dôvodová správa 
 
Žiadateľ: PHOTOPORT, Zastúpený Mgr. Art. Jánom Šipöczom. 
 
Predmet: nebytové priestory č. 1 a 2 v obytnom dome Rovniankova 4, 851 02 Bratislava, 
súpisné číslo 1659, parc. č. 1393, zapísaného na LV č. 2886, Hlavné mesto SR Bratislava, 
v k.ú. Petržalka pod č. 12-902. Celková výmera nebytových priestorov č. 1 a 2 predmetu 
nájmu je 242,28 m2 bol zverený do správy mestskej časti Bratislava-Petržalka protokolom č. 
78/91zo dňa  01.11.1991. 
 
Doba nájmu:  5 rokov         
 
Výška nájomného: 5 222,94 €/rok. 
 

Nájomca požiadal dňa 21.1.2022 mestskú časť Bratislava-Petržalka o predĺženie 
nájmu nebytových priestorov v objekte na Rovniankovej 4, Bratislava.  Priestory navrhujeme 
poskytnúť žiadateľovi, na základe jeho doterajších kultúrnych aktivít, ktoré obohacujú život 
obyvateľov aj návštevníkov Petržalky (Prílohy  6., 7.). 

Na základe uvedených skutočností je tento prenájom posudzovaný ako prípad hodný 
osobitného zreteľa v zmysle § 9a ods. 9 písm. c) zákona  SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí 
v znení neskorších predpisov.     

 
Zmluva o  nájme nebytových priestorov bude podpísaná do 60 dní od schválenia 

uznesenia v miestnom zastupiteľstve. V prípade, že nájomná zmluva v tejto lehote nebude 
nájomcom podpísaná, toto uznesenie stratí platnosť. 
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Údaje o nebytovom priestore v objekte bytového domu na Rovniankovej 4, 851 02 Bratislava 
Nájomca : PHOTOPORT, Zastúpený Mgr. Art. Jánom Šipöczom 
 
Údaje o nebytovom priestore č.1 v obytnom dome Rovniankova 4, 851 02 Bratislava 

Druh a rozmery miestnosti a výpočet úhrady za užívanie nebytového priestoru 

Miestnosti Podlahová plocha 

Por.číslo Pôvodné 
určenie  Spôsob využitia Plocha     m2 Ročné nájomné 

za m2 / € Ročná úhrada 

1 príjem kancelária, ateliér 31,14              21,56 €             671,38 €  
2 sklad 2 x galéria 18,00              21,56 €             388,08 €  
3 kancelária galéria 5,04              21,56 €             108,66 €  
4 predsieň, WC WC 2,70              21,56 €               58,21 €  
5 sprcha, šatňa umývarka 12,32              21,56 €             265,62 €  
6 dielňa, sklad ateliér 30,72              21,56 €             662,32 €  
7 chodba chodba 6,22              21,56 €             134,10 €  
8 výklad výklad 15,00              21,56 €             323,40 €  

           Ročná úhrada spolu 121,14   2 611,78 € 
 
Údaje o nebytovom priestore č.2 v obytnom dome Rovniankova 4, 851 02 Bratislava 

Druh a rozmery miestnosti a výpočet úhrady za užívanie nebytového priestoru 

Miestnosti Podlahová plocha 

Por.číslo Pôvodné 
určenie  Spôsob využitia Plocha     m2 Ročné nájomné 

za m2 / € Ročná úhrada 

1 príjem recepcia, 
kancelária 31,14              21,56 €             671,38 €  

2 sklad 2 x galéria 18,00              21,56 €             388,08 €  
3 kancelária galéria 5,04              21,56 €             108,66 €  
4 WC, sprcha WC, sprcha 5,22              21,56 €             112,54 €  
5 šatňa galéria 9,80              21,56 €             211,29 €  
6 dielňa galéria 25,32              21,56 €             545,90 €  
7 sklad sklad 5,40              21,56 €             116,42 €  
8 chodba chodba 6,22              21,56 €             134,10 €  
9 výklad výklad 15,00              21,56 €             323,40 €  

           Ročná úhrada spolu 121,14         2 611,78 €  
 
Ročná výška nájomného za užívanie nebytových priestorov bytového domu na Rovniankovej 
41, 851 02 Bratislava za posledných 5 rokov: 
 

Rok  2017 Rok  2018 Rok  2019 Rok  2020 Rok  2021 Rok  2022 

        4 990,92 
€  

        4 990,92 
€  

        4 990,92 
€  

        4 990,92 
€  

        5 125,67 
€  

        5 222,94 
€  
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6. Dokumentácia aktivít galérie     
    PHOTOPORT 2017 – 2021 

 
 
 
  

Dokumentácia aktivít galérie PHOTOPORT 2017 - 2021

- viac ako 30 výstav

- prednášky a komentované prehliadky

- publikácie 

- festival 

- viac ako 4 000 návštevníkov kultúrnych podujatí ročne 

- vďaka podpore z Fondu na podporu umenia sú naše aktivity 

  prístupné zdarma
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Pôvodný stav február 2017 Výstava Jána Kekeliho január 2022

Výstava Alexandry Barth jún 2021 Výstava diplomových prác VŠVU 2020
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Výstava Roel van der Linden máj 2019 9HUQLViç�YìVWDY\�9LNWRUD�äHOHVWiND�����
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9HUQLViç�YìVWDY\�6~ĀDVQi�ItQVND�IRWRJUDÀD����� Prvá výstava Martina Hrehu september 2017
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7. Petržalka Gallery weekend 2019 
 

 
 
  

21.  
22. 
23.

 

Jún

Petržalka 
Gallery 
Weekend
20192019

Jún

Weekend
Petržalka 
Gallery 
Weekend
Gallery 
Weekend
Gallery 
Weekend
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Pozoruhodnosti - 2018, sprejové maľby na papieri

Lom

Temporary 
Parapet

Photoport

HotDock

1

2

3

4

Petržalka Gallery Weekend  
21. – 22. – 23. Jún 2019

Formát galerijných víkendov je obľúbeným kultúrnym 
podujatím vo väčšine európskych metropol – Berlín, Brusel, 
Praha, Viedeň, Londýn. Bratislava dodnes svoj Gallery 
Weekend nemala. Pohyb na bratislavskej scéne súčasného 
umenia spôsobil paradoxnú situáciu, kedy sa mnohé 
nezávislé galérie rozhodli presťahovať z centra do Petržalky. 
Tento posun bol ovplyvnený mohými faktormi, za jeden 
z kľúčových môžme považovať vycítenie potenciálu publika 
najľudnatejšej mestskej časti ako možnosti pre rozšírenie 
a priblíženie súčasného umenia verejnosti. Naplnenie tejto 
vízie je behom na dlhú trať. Naučiť obyvateľov Petržalky 
navštevovať galérie nebude ľahké. Sme však presvedčení, 
že rozšírená ponuka kultúry bude pre nich prínosom 
a zároveň obohatením kultúrneho života v Petržalke.  

PGW je prvým spoločným projektom nezávislých 
kultúrnych priestorov – LOM, Temporary parapet, Photoport 
a HotDock – Project Space. Program PGW zahŕňa okrem 
rozšírených otváracích hodín galérií, vernisáže, otvorené 
ateliéry umelcov, sériu prednášok o súčasnom umení 
a koncert experimentálnej hudby. Našim cieľom je 
v budúcnosti etablovať PGW ako mikrofestival súčasného 
umenia s pravidelnou periodicitou. Objavte súčasné umenie 
v Petržalke!
 
Filip Vančo 

Petržalka Gallery Weekend 2019 / Organizačný tím: Lom, Temporary Parapet, Photoport, Hot dock Project space 
Zostavil z dodaných podkladov Filip Vančo / Rozhovory: Karíma Al-Mukhtarová / Fotografie: archív Lom, Temporary Parapet, Photoport, Hot dock Project Space / Prílohu COČ 2019 zostavila Lucia Gavulová 
Grafický dizajn: Aurélia Garová / Náklad 5000 kusov / Tlač: Tlačiareň Petit Press, a.s. www.tlaciaren.petitpress.sk / Vydavateľ: Photoport, 2019 / Zadané do tlače: 12.júna 2019 / NEPREDAJNÉ

Field recording meetup (photo by security camera)

Lee Patterson (photo by Jonáš Gruska)

Saša Spačal (photo by Jonáš Gruska) Kink Gong (photo by Nina Pacherová)

Karíma Al-Mukhtarová v rozhovore s  
kolektívom LOM (Jakub Juhás, Jonáš Gruska, Acidmilk)

Ako vznikol projekt LOM? 
Začalo to ako internetové vydavateľstvo experimentálnej 
hudby. Vtedy som študoval v Holandsku, pričom ďalší dvaja 
zakladatelia bývali na Slovensku. To bol jeden z dôvodov, 
prečo mal projekt len online formu. Spoločne sme kurátorovali 
výber hudby a snažili sa ho exportovať z východnej Európy 
smerom do sveta. Postupne to prerástlo aj do výroby 
hudobných nástrojov. Tie dnes vyvíjame v laboratóriu, ktoré je 
zároveň malým kultúrnym centrom – platformou pre rôzne 
podoby experimentálnej hudby.

Ako dlho máte súčasný priestor a prečo ste sa rozhodli pre 
Petržalku?
Viac ako rok – otvorili sme v júni 2018. Vyhovovala nám cena,  
dizajn a architektúra priestoru. Úlohu zohrala aj dostupnosť. 
Električkou sa sem z centra mesta dostaneš za šesť minút.

Zaujal ma Váš statement o prístupe k ekológii, ako to vyzerá 
v praxi? 
Snažíme sa riešiť dopad výroby. Uprednostňujeme lokálnych 
výrobcov a zpracovateľov. Recyklujeme. Experimentujeme so 
solárnymi panelmi, pestovaním húb na kávovom odpade 
a venujeme sa tiež post-apokalyptickému pestovaniu šalátov. 

Aké sú pre Vás hlavné kritériá výberu umelcov?
Limitom nášho priestoru je požiadavka na tichšiu hudbu. 
Tento limit sa stal aj hlavným kurátorským kritériom výberu 
umelcov. Poslucháčsky zážitok je tu iný ako v ostatných 
priestoroch v Bratislave. Jedným z dôvodov je napríklad 
neprítomnosť baru, ktorý by rozptyľoval pozornosť 
návštevníkov. Tiež sa snažíme hľadať umelcov, ktorí reflektujú 
témy ekológie, ktorí majú blízko k hudbe ako forme aktivizmu, 
venujú sa nahrávkam v teréne, vyrábajú špecifické zvukové 
nástroje. Našim cieľom nieje len organizovanie koncertov, 
zaujímajú nás východiská a pozadie tvorby. To je jeden 
z dôvodov, prečo organizujeme prednášky, workshopy alebo 
premietania.

Momentálne realizujete dva bloky – Lectures a Mikroblok,  
plánujete aj ďalšie?
Organizujeme stretnutia ľudí so záujmom o terénne 
nahrávanie, ktoré sú otvorené pre úplných začiatočníkov, ale 
aj pre aktívnych nadšencov. Mali sme tu aj výstavu, ktorú 
organizovala naša priateľská organizácia Apart. Plánujeme tiež 
rôzne performatívne intervencie, či komunitné stretnutia.   

Ako vidíte Váš projekt v budúcnosti a aké sú Vaše ciele?
V prvom rade chceme udržať kontinuitu a sprístupňovať témy, 
ktoré ostatné priestory riešia len okrajovo. Našim prianím 
do budúcnosti je zbaviť sa dojmu uzavretej skupiny a prilákať 
záujem miestnych obyvateľov.

Lom
www.lom.audio, Mlynarovičova 5, Bratislava 

1
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výstava Alexandry Selmeciovej a Tomáša Kocku Place the touch into the gloves and leave it there, foto: Ján Kekeli

vernisáž výstavy Ines Karčákovej Happiness looks georgeous on you, foto: Tomáš Kmeť

vernisáž výstavy Marty Krześlak Garage sketches, foto: Ján Kekeli

vernisáž výstavy A.Selmeciovej a T.Kocku

Karíma Al-Mukhtarová v rozhovore s  
Alexandrou Barth

Prečo si sa ty, ako maliarka, rozhodla založiť galériu?
Mala som vtedy problém nájsť vhodné miesto na 
vystavovanie svojej tvorby. Zistila som, že je tu nedostatok 
nezávislých výstavných priestorov. A tiež to, že je v mojom 
okolí veľa umelcov, ktorí by si zaslúžili viac vystavovať. Pocítila 
som potrebu prezentovať môj názor na vec. Mala som dojem, 
že maľba je väčšinou zaradená do výlučne komerčného 
sektoru. To podľa mňa neplatí. Rada by som nabúrala 
zaužívaný stereotyp kategorizácie umenia na základe média.

Ako vyberáš umelcov?
Keďže som sama maliarkou, v programe prevažuje maľba, 
mám v nej väčší prehľad. Nemôžem ale povedať, že by galéria 
bola zameraná len na maľbu. Som otvorená aj iným médiám/
prístupom a projekty tohto druhu vyberám na základe Open 
callu alebo spontánne, ak narazím na niečo, čo ma osloví.

Prečo si si vybrala Petržalku?
Od začiatku som mala plán situovať galériu do Petržalky  
pretože som tu vyrastala. Keď som bola mladšia, skôr som sa 
za to hanbila. Postupom času sa to ale zmenilo, vrátila som 
sa a obľúbila som si pocit slobody, anonymitu a potenciál 
tejto mestskej časti. Bohužiaľ sa mi hneď nepodarilo nájsť na 
prenájom vhodný priestor, preto  som začala s galériou 
koncom roka 2017 v inej lokalite. Nový priestor som našla až 
tento rok a galériu presťahovala. Prvá petržalská vernisáž sa 
skutočnila 5. apríla.

Tvoja galéria je spojená s ateliérom v ktorom sama tvoríš. 
Ako to vplýva na tvoju prácu?
Je to zatiaľ nová situácia, takže uvidíme časom. Myslím si 
však, že to bude mať na moju prácu pozitívny vplyv. 
V minulom priestore nebolo dosť miesta na ateliér. Počas 
otváracích hodín som musela strážiť galériu, v ktorej bola len 
malá kancelária. Uberalo mi to teda čas venovaný maľbe.  
Teraz to môžem spojiť. Momentálne som na všetko sama, 
takže mi to šetrí čas a je to ekonomické. Napríklad aj to, že 
všetko náradie stačí mať po jednom kuse:)

Ako vidíš svoju galériu v budúcnosti?
S galériou nemám nijaký konkrétny cieľ, skôr chcem posunúť 
uvažovanie ľudí a scény. Netúžim sa dostať na nejaký Art Fair 
a dosiahnuť komerčný úspech. Je ale možné, že časom sa 
moje uvažovanie ohľadom tohoto zmení. Pokiaľ mi to bude 
pripadať zmysluplné… V dohľadnej dobe si to však 
nedokážem predstaviť. 

Máš nejaký konkrétny cieľ týkajúci sa petržalskej komunity?
Petržalskú komunitu poriadne nepoznám, pretože som tu 
nikdy nežila spoločenským životom a vnímala som to tu iba 
ako miesto na bývanie. Tunajšia architektúra vás však trochu 
navádza k utopickým víziám:) Mne sa veľmi páči, že je 
tu človek nútený vyjsť zo svojej sociálnej bubliny. Dokážu tu 
vedľa seba celkom v mieri koexistovať veľmi odlišné sociálne 
skupiny.

2Temporary Parapet
www.temporaryparapet.sk Vlastenecké nám. 7, Bratislava 
Otváracie hodiny: str – pia 15.00 – 19.00 

Pohľad do výstavy Peter Fabo – Zio, november 2017, foto: Peter Fabo

Pohľad do výstavy Martin Hreha – Dolby Surround, január 2019, foto: Leontína Berková

Vernisáž výstavy a performance Simony Gottierovej – Aha, tu si, jún 2018, foto: Filip Vančo

Karíma Al-Mukhtarová v rozhovore s  
Filipom Vančom

Ako vznikol Photoport?
Občianske združenie Photoport sme založili spolu s Jánom 
Šipöczom a Barborou Haviarovou v roku 2006. Učil som na 
VŠVU a zistil, že študenti majú menej času na štúdium, 
pretože si musia privyrábať rôznymi brigádami. Vznikla 
konkrétna situácia – mali sme ísť na konferenciu vysokých 
škôl do Prahy. Všetko hradila škola, ale študenti na poslednú 
chvíľu odriekli svoju účasť kvôli brigádam. Nahnevalo ma to 
a povedal som im, že ak im je nejakých 600 korún prednejších 
ako to čo sa mohli na tej konferencii dozvedieť, nemajú na 
škole čo hľadať. Potom som sa začal týmto problémom 
zaoberať hlbšie a zistil som, že situácia sa oproti časom 
môjho štúdia výrazne zmenila. Rozhodol som sa, že založíme 
občianske združenie, ktoré ich bude podporovať v ich štúdiu. 
Photoport mal byť akýmsi inkubátorom pre mladé talenty.

Zameriavate sa len na fotografiu?
Vznikli sme ako galéria špecializovaná na fotografiu, ale od 
začiatku sme vystavovali autorov, ktorý pracovali za hranicami 
klasickej fotografie. Neskôr sa mi zdalo dôležité prestať 
oddeľovať fotografiu od súčasného umenia, pretože ju 
vnímam ako jeho neoddeliteľnú súťasť. Názov nám už ostal.

Ty si aj šéfkurátor galérie, ako si vyberáš umelcov?
Je to rôzne. Mám okruh autorov, s ktorými dlhodobo 
spolupracujem. Zaujímajú ma autori, ktorí sú častokrát 
vnímaný ako outsideri, ale ja ich tak nevidím. Skôr ich 
vnímam ako autentických a kvalitných umelcov. Je mi jedno 
či ich kvalita už bola potvrdená alebo nie. Vyberám si teda 
na základe svojho vlastného, veľmi subjektívneho vkusu. Tiež 
pravidelne vystavujeme študentov, väčšinou ich diplomové 
práce.

Funguje Photoport aj komerčne?
V minulosti sme mali ambíciu byť komerčnou galériou 
a zúčastnili sme sa asi desiatich veľtrhov umenia. Mnoho 
galérií z východnej Európy funguje na princípe – nezávislý 
výstavný program a snaha o export autorov na zahraničné 
trhy prostredníctvom veľtrhov. Myslím si, že to je dobrý 
model.

Máte aj iný ako výstavný program?
Minulý rok sme organizovali sériu prednášok o súčasnom 
umení, pravidelne pripravujeme k výstavám komentované 
prehliadky. Našou kľúčovou aktivitou popri výstavnom 
programe je však edičná činnosť. Iniciovali sme edíciu 
Osobnosti slovenskej fotografie v spolupráci so SNG 
a Slovartom a novinkou je edícia súčasného výtvarného 
umenia. 

Ako dlho ste v Petržalke a prečo ste si vybrali priestor práve 
tu?
V Petržalke sme už dva roky. V pôvodných priestoroch na 
Pražskej nám zvýšili nájomné a zároveň sme cítili, že 
potrebujeme zmenu. Hlavným dôvodom nášho rozhodnutia 
bol potenciál publika a veľkorysosť výstavných priestorov. 

3Photoport
www.photoport.sk, Rovniankova 4, Bratislava 
Otváracie hodiny: str – pia 15.00 – 18.00 
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Milan Mazúr, n0 way, 2018, Foto: Leontína Berková

Adrian Altman, Tomáš Bryscejn, Ondřej Doskočil, Sarah Dubná, Kristýna Fingerland,  
Jakub Hájek & František Hanousek, Jakub Choma, Valentýna Janů, Kateřina Miturová,  
Olbram Pavlíček, Adam Rada, Antonie Stanová, The Hills have eyes, 2019,  
foto: Leontína Berková

Rafani, Pulz, 2018 – 2019, Foto: Leontína Berková

Karolina Babińska, Jan Baszak, Justyna Kramarz and Iga Świeściak, Maryna Sakowska, Przemek Piniak, Patryk Wilk, Willpower, 2018  
Foto: Leontína Berková

vernisáž výstavy Rafani

vernisáž výstavy The Hills have eyes

Karíma Al-Mukhtarová v rozhovore s  
Jurajom Rattajom, Ludmilou Hrachovinovou,  
Jaroslavom Kyšom a Romanom Bicekom

Ako začal Váš projekt?
(JR) Bolo to koncom roku 2010. Založili sme to ako študenti 
v diplomovom ročníku, Pavol Prekop, Matej Bezúch a ja na 
Grösslingovej ulici. Filip Vančo sa s Photoportom sťahoval preč 
a ponúkol ho nám. A tak sme otvorili start-up galériu zameranú 
na mladé umenie, ktoré sa v tej dobe v Bratislave moc 
neprezentovalo.

Čítala som, že sa zaoberáš podnikaním v umení a opensource. 
Odzrkadľuje sa to do chodu galérie?
(JR) Neviem, či podnikaním v umení. Venoval som sa a aj 
sa venujem vytváraniu artiklov do reklamy a prototypovaním. 
V súčasnosti to na chod galérie vplyv nemá, možno keď 
sme boli v prístave. To bol náš druhý priestor. Hore bola galéria 
a dole som mal ateliér. Takže ľudia prichádzali kvôli práci 
aj výstavám. Moja práca sa ale do výstavného programu 
nepremietala.

Na vašich stránkach spomínate, že sa zameriavate na 
angažované české a slovenské umenie. Čo to znamená 
v praxi?
(JR) V minulosti sme sa chceli vymedziť voči umeniu ako 
dekorácii interiérov a chceli sme vystavovať umenie s názorom. 
V súčasnosti nie sme tak striktní. Zmenili sme adresu a máme 
nový tím, ktorý tvoria Roman Bicek, Ludka Hrachovinová, Jaro 
Kyša, Aurélia Garová a ja. Rozhodne však chceme prezentovať 
umenie, ktoré nie je celkom bežné a má svoj názor. Radi tiež 
dávame priestor kolaboratívnym skupinovým výstavám. 

Ako dlho ste v Petržalke?
(JR) Otvorili sme minulý rok výstavou českého umelca Milana 
Mazúra.

Ako prebieha výber umelcov?
(JR) Open call nemáme. Každý z členov navrhne umelca, 
ktorého by chcel vystaviť a zbytok členov ho musí schváliť.
(JK) Kedže je nás päť, stačí aby každý navrhol dve mená a máme 
naplnený program. Nemáme žiadnu kurátorskú koncepciu. 
Nie sme kurátori, všetci sme umelci.
(JR) Hlavná zmena je, že už nie sme start-up galéria, ale  
artist-run galéria.
(JK) Ja som sa pridal vo februári minulý rok a snažím sa aby 
sme vystavovali čo najviac zahraničných umelcov. Náš tím 
je rozdielny a preto je náš program rôznorodý. Najsilnejšie 
kontakty máme s Českom. 

Máte aj iný ako výstavný program?
(JR) Prednášky. Mali sme tu napríklad Václava Janoščíka 
z Čiech. V súčasnej dobe plánujeme daľšie dve prednášky 
a chceme aby sa stali trvalou súčasťou nášho programu.
(RB) V roku 2018 sme sa zúčastnili na artist-run Art-fairy 
v Štokholme s názvom Supermarket, kde sme vystavili (solo) 
Erika Janečka.

Spomínate vašu snahu o takzvané presieťovanie – prepojenie 
s ďalšímy artist-run priestormi. Snažíte sa aj o prepojenie 

s lokálnou komunitou Petržalky?
(JR) Práve riešim grant s Jakubom Kopcom, ktorý vedie ateliér 
Architektúry na VŠVU. Chceme robiť intervencie – študenti by 
si prenajali priestor podobný ako má Hotdock alebo Photoport 
a mali by tu svoje pracovisko a tvorili by architektonické 
realizácie alebo intervencie.
(LH) Tento rok dorazí skupina umelcov z Dánska, ktorí budú 
spolupracovať so Salónom krásy, ktorý je vedľa nás. Výstava 
bude v HotDocku, aj v Salóne krásy, aj na terase a bude to 
hlavne formou performance.
Takisto sme mali výmenné výstavné projekty s Viedenskou artist 
run Kunstraum SUPER a s Budapeštianskou MŰTŐ galériou. 
Za sebou máme zatial náš najaväčší projekt, PING-PONG na 
ktorý sme dostali grant z vyšehradského fondu (Visegrad Fund) 
a bol práve zameraný na sieťovanie sa s ďalšími artist run 
galériami z krajín V4. Boli to výmenné výstavy s partnermi 
z Poľského Štetína, z Prahy a Budapešti. Celkovo sme v Petržalke 
na Topoľčianskej 12 už hosťovali od minulého roku deväť väčších 
zahraničných skupinových výstav.

Prečo ste si vybrali priestor v Petržalke?
(LH) Jeden z neodmysliteľných pragmatických dôvodov bola 
samozrejme aj výška nájmu. Politika tejto mestskej časti 
je ideálna pre projekty ako je náš. Petržalka bola pre nás výzvou 
a možnosťou začať budovať niečo nové v časti mesta, ktorá 
nepatrila medzi miesta kam ľudia boli zvyknutí chodit za 
kultúrou. Nebolo zvykom, aby sa na tomto brehu Dunaja diali 
súčasnejšie výstavy a programy. Petržalka má svoju osobitú 
históriu a je to obytná časť s najvačším počtom ľudí z mestských 
častí Bratislavy. Ja a Roman sme sa tu narodili a vyrastali tu 
od detsva. Máme vzťah k tejto časti a vidíme jej premeny. Veľa 
ludí žijúcich v Bratislave, čo k nám prichádzajú na vernisáže, 
sú mnoho-krát tak ďaleko v Petržalke po prvý raz. Chceli by sme 
vytvoriť  nový vzťah u ľudí k tejto mestskej časti. Ale takisto 
by sme chceli nadviazať viac vzťah s ľuďmi z miestneho 
prostredia. Tieto vzťahy sa budujú pomaly a dlho.
(RB) Ja som sa častokrát s Alexandrou (ďalšou petržalskou 
patriotkou) bavil o tom ako je Petržalka nevyužitá a že by bolo 
super tu mať ateliéry a galérie atď., ešte pred rokmi keď tu  
žiadna galéria nebola. Náš nový priestor vidím ako inšpiráciu 
a výzvu, je to úžasná príležitosť začať budovať takto niečo od 
nuly a pokúsiť sa využiť ten obrovský (doposiaľ neprebádaný) 
potenciál tohto miesta, lokality a miestneho publika.

Ako si ideálne predstavujete Vašu budúcnosť?
(LH) Chceli by sme vytvoriť novú umeleckú platformu 
v Petržalke. Rovnako by sme chceli, aby tento priestor zostal 
svieži, experimentálny a kritický k otázkam súčasného umenia. 
Aby tu vznikol diskurz v rámci súčasného umenia aj so 
zahraničnými väzbami. Chceli by sme pokračovať v budovaní 
platformy s artist run galériami na Slovensku i v zahraničí.
(RB) Pracovať na spôsoboch ako vylepšiť recipročný dialóg 
s lokálnym publikom a viac pracovať s lokálnym kontextom. 
Veci sa hýbu správnym smerom aj petržalský galerijný vikend je 
toho dôkazom. Ešte pred rokom tu nebolo nič a teraz sú tu štyri 
priestory, a pribudnú ďalšie.

vernisáž výstavy Rafani

vernisáž výstavy The Hills have eyes

HotDock
www.hotdock.sk, Topoľčianska 12, Bratislava 
Otváracie hodiny: str – pia 15.00 – 18.00 

4

Piatok 21. 6.
3 17.00 
 Komentovaná prehliadka výstavy: 
 A. Halušková, Š. Chovan, M. Mati  

Di$cularisation: Glass Word Ticking

4 19.00 
 Vernisáž výstavy: Hana Garová – Viktorie Langer  

B-sides

2 20.00 
 Vernisáž výstavy: Natália Okolicsányiová 

Superphysical 

2 20.30 
 Slávnostné otvorenie PGW 

Sobota 22. 6.
2  3  4 
14.00 – 19:00 
otvorené galérie  

14.00 – 19.00 
otvorené ateliéry: 

2 Alexandra Barth
3 Ján Šipöcz
4 Ludmila Hrachovinová a Roman Bicek

1 Prednášky
 16.00 
 Martin Kleibl – Umenie v Petržalke: 
 Od oddaného straníka ku keramickej krave.
 
 17.00  
 Prečo ide víťaz Čepana do New Yorku a čo z toho má? 

Boshko Boskovic (Residency Unlimited, USA)
Lucia Gavulová (Nadácia – Centrum súčasného umenia, SK)
Emília Rigová (laureátka Ceny Oskára Čepana 2018, SK)

1 20.00 
 Koncert Petr Válek

Nedeľa 23. 6.
1 2 3 4
14.00 – 19.00 
otvorené galérie 

1 Petr Válek  
Výstava experimentálnych zvukových objektov
2  3  4
14.00 – 19.00 
otvorené ateliéry: 

2 Alexandra Barth
3 Ján Šipöcz
4 Ludmila Hrachovinová a Roman Bicek

4 Prednáška 
 18.00 

Přednáška o vznikavosti. Čo je to vznikavosť a kde ju hľa-
dať? Skrýva sa v šukateľných šanónoch, pod Achileovými 
nohami, alebo v záhyboch zdrojového kódu? Z knihy vyda-
vateľstva Lačnit Press číta Luboš Svoboda a Palo Fabuš.

3

4

Romanova

Farského

4

3

2
1

Jungmannova

Technopol

LOM
Mlynarovičova 5 
Zastávka Farského
84, 95, 99
1, 3

Temporary Parapet
Vlastenecké nám. 7
Zastávka Jungmannova
83, 84, 88, 92, 99, 192
1, 3

1 Photoport
Rovniankova 4
Zastávka Romanova
68, 83, 92, 95, 96, 99, 
192, 196

3 HotDock 
Topoľčianska 12
Zastávka Technopol
83, 92, 95, 98, 99, 192
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Výpis z uznesenia zo zasadnutia komisie správy majetku a miestnych podnikov konaného  
dňa 31.1.2022 

  
Prítomní: Mgr. Ivan Uhlár, Ing. Pavel Šesták,  Mgr. Lena Bočkayová, Ing. Miroslav Behul, 
PhD., Erich Stračina, Ing. Ľubomír Hrbáň, JUDr. Henrich Haščák. 
 
K bodu 7./  
Materiál za referát SMM uviedol Mgr. Baumann. Informoval o dôvodoch navrhovaného 
predĺženia nájomného vzťahu v súlade s dôvodovou správou a o činnosti žiadateľa, ktorým je 
o.z. Na podnet členov komisie Ing. Ľubomíra Hrbáňa a Ing. Pavla Šestáka sa rozvinula 
diskusia o dĺžke doby predĺženia nájomného vzťahu. Po diskusii v komisii, predseda komisie 
navrhol hlasovať zmenu v návrhu uznesenia nasledovne: zmeniť požadované predĺženie doby 
nájmu z 31.01.2027 na dobu nájmu do 31.12.2023. 
    
Komisia správy majetku a miestnych podnikov odporúča schváliť predložený materiál 
po zapracovaní pripomienok ako je uvedené vyššie. 
Hlasovanie:	
Prítomných:	7	
Za:	7	
Proti:	0		
Zdržal	sa:	0			
Záver: Uznesenie bolo schválené  
 
 
Bratislava 31.1.2022                  Mgr. Ivan Uhlár 
           predseda v.r. 
 
Za správnosť: Mgr. Baumann       
tajomník komisie 
 
 


